
Protokół nr 48/22 
z posiedzenia Komisji 

Infrastruktury i Gospodarki 
z dnia 28 września 2022 roku 

Komisja obradowała w składzie: 

1. Franciszek Frohlke - Przewodniczący Komisji 

2. Piotr Dobrzański - członek Komisji 

3. Andrzej Marach - członek Komisji (nieobecny) 

4. Jan Krół - członek Komisji 

5. Krzysztof Wilgosiewicz - członek komisji 

6. Krzysztof Szymanowicz - członek komisji 

(załącznik nr 1 - lista obecności). 

Przewodniczący Komisji Franciszek Frohlke otworzył posiedzenie o godz. 13.30. 

Przewodniczący odczytał porządek obrad i zapytał czy są do niego uwagi. Radni 

zaakceptowali porządek obrad jednogłośnie. 

Porządek obrad: 

1. Informacja na temat rolnictwa, leśnictwa i ochrony środowiska. Sytuacja 

zagrożenia ASF na terenie powiatu sępoleńskiego. 

2. Przyjęcie sprawozdania Zarządu Powiatu z wykonania budżetu za I półrocze 2022 

roku. 

3. Sprawy wniesione. 



Ad.l. 

Dyrektor Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, Barbara Wiśniewska 

przedstawiła informację związaną z działalnością Wydziału, w szczególności 

zagadnienia związane z przyrodniczymi uwarunkowaniami prowadzenia gospodarki 

rolnej, działalnością gminnych spółek wodnych, kompetencjami starosty związanymi z 

działalnością rolniczą, leśnictwem i ochroną środowiska. 

Jak poinformowała B. Wiśniewska powiat sępoleński ze względu na dużą ilość użytków 

rolnych należy do typowo rolniczych powiatów. Na terenie powiatu praktycznie nie 

występują ziemie klasy I i II. Natomiast przeważający obszar wg klas bonitacyjnych 

zajmują grunty klasy IV. 

Jeśli chodzi o ilość gospodarstw rolnych, to od 2016 roku zaobserwować można 

tendencję wzrostową. Jak wytłumaczyła Dyrektor Wydziału, nie jest to sytuacja 

pożądana. Przyczyną wzrostu liczby gospodarstw, jest podział tych już istniejących na 

mniejsze w celu uzyskania dopłat. Mimo wszystko, obecnie istnieje też tendencja 

tworzenia wielkich gospodarstw zajmujących się głównie produkcją trzody chlewnej. 

Osoby posiadające niewiele ziemi, raczej ją dzierżawią, niż sami uprawiają. Obecnie 

rolnicy narzekają na wysokie koszty produkcji i jej nieopłacalność. 

Następnie Barbara Wiśniewska skupiła się na przedstawieniu sytuacji związanej z 

działalnością gminnych spółek wodnych. Na terenie powiatu sępoleńskiego działają aż 

cztery spółki i jest to ewenement na skalę województwa. Spółki działają na 13 tys. 

hektarach gruntów zmeliorowanych, co stanowi ok. 26% ogółu gruntów rolnych. Jak 

podkreśliła Dyrektor rodzime spółki bardzo dobrze radzą sobie z pozyskiwaniem 

zewnętrznych środków na swoją działalność. Są to pieniądze z dotacji Wojewody, 

Marszałka Województwa i Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Wydział 

Rolnictwa, (...) tak naprawdę ma znikomy wpływ na działalność gminnych spółek, ale 

sprawuje nad nimi nadzór. 

Jeśli chodzi o obszary leśne to pokrywają one 20% powierzchni powiatu. Najczęściej 

załatwiane sprawy w Wydziale Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska związane z 

tą dziedziną gospodarki to: cechowanie pozyskanego drewna, kontrolowanie wykonania 



zadań określonych w planach urządzania lasów niestanowiących własności Skarbu 

Państwa, sporządzanie uproszczonych planów urządzania lasów niestanowiących 

własności Skarbu Państwa, przygotowywanie zgłoszeń prac w lesie itd. Dyrektor 

Wydziału przypomniała, że w ramach współpracy z Nadleśnictwami Runowo Krajeńskie 

oraz Zamrzenica pozyskiwał środki na sprzątanie lasów prywatnych po nawałnicy w 2017 

r. Na ten cel z Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Toruniu pozyskano i 

wypłacono 422.500 zł. Niestety mimo nagłośnienia sprawy zainteresowanie tymi 

środkami nie było zbyt duże. Łącznie złożono 71 wniosków. 

Barbara Wiśniewska zwróciła uwagę, że w 2024 roku powiat zobowiązany będzie do 

przygotowania uproszczonego planu zagospodarowania lasów, co związane jest z dużym 

wydatkiem. 

Jeśli chodzi o działalność Wydziału w dziedzinie ochrony środowiska to posiada on 

kompetencje m.in. do wydawania decyzji o dopuszczalnym poziomie hałasu, 

przyjmowania zgłoszeń instalacji mogących negatywnie wpływać na środowisko, 

udzielania pozwolenia zintegrowanego, na wprowadzenie gazów lub pyłów do powietrza 

czy na wytwarzanie odpadów. Poza tym Wydział Rolnictwa, (...) udziela informacji o 

środowisku i jego ochronie. Szczegółowe informacje znajdują się w załączniku nr 2. 

Odnośnie sytuacji związanej z działaniami związanymi z zagrożeniem ASF, to duże 

znaczenie mają tutaj działania związane z odstrzałem dzików. Na terenie powiatu 

sępoleńskiego działa obecnie dziesięć kół łowieckich. Dyrektor zaprezentowała tabelę 

przedstawiającą odstrzał dzików w sezonie 2022/2023 i prognozę 

odstrzału na sezon 2021/2022. (załącznik nr 3). 

Ad.2. 

W tym punkcie Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnik Powiatu o 

zaprezentowanie sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2022 r. 

Budżet Powiatu Sępoleńskiego na rok 2022 został przyjęty uchwałą Rady Powiatu 

Nr XLI/181/2021 z dnia 17 grudnia 2021 r. Rada Powiatu w okresie I półrocza dokonała 

łącznie 10 zmian w budżecie. 



Zarząd Powiatu Sępoleńskiego zgodnie z ustawą o finansach publicznych w ustawowym 

terminie przedłożył Regionalnej Izbie Obrachunkowej oraz Radzie Powiatu 

Sępoleńskiego wykonanie budżetu Powiatu Sępoleńskiego za okres od 

01.01.2022 r. do 30.06.2022 r. 

Wykonanie budżetu za I półrocze wygląda następująco: 

Planowane dochody w kwocie 63.765.545,31 zł, zostały wykonane w wysokości: 

36.197.314,12 zł, co stanowi 56,77 % planu rocznego, w tym: 

a) majątkowe plan 2.433.494,53 zł wykonanie 1.766.618,69 co stanowi 72,60% planu 

rocznego 

b) bieżące plan 61.332.050,78 zł wykonanie 34.430.695,43 zł, co stanowi 56,14 % planu 

rocznego, planowane wydatki w kwocie 66.242.010,04 zł, zostały wykonane w kwocie 

32.158.664,52 zł, co oznacza realizację wydatków w 48,55 %, w tym: 

- majątkowe plan 3.567.833,38 zł wykonanie 1.593.703,83 zł, co stanowi 44,67 % planu 

rocznego. 

- bieżące plan 62.674.176,66 zł wykonanie 30.564.960,69 zł, co stanowi 48,77 % planu 

rocznego planowany deficyt budżetowy w kwocie -2.476.464,73 zł - została wykonana 

nadwyżka w kwocie 4.038.649,60zł. 

W 2022 roku Powiat realizuje program naprawczy przyjęty na lata 2020 - 2022. 

Planowane efekty finansowe na 2022 rok wynoszą 6.866.316,61 zł, natomiast w I 

półroczu uzyskano oszczędności w kwocie 6.480.715,99 zł. 

Jeśli chodzi o zobowiązania kredytowe powiatu na koniec czerwca 2022 roku, to ostatni 

d z i e ń  c z e r w c a  2 0 2 2  r o k u  w y n o s z ą  o n e  1 8 . 9 2 7 . 0 0 0 , 0 0  z ł ,  z  c z e g o :  k w o t a  1 . 8 3 5 . 0 0 0 , 0 0  z ł ,  

to zaciągnięte kredyty długoterminowe: 

1. Kwota 875.000,00 zł - kredyt długoterminowy zaciągnięty w roku 2013 

2. Kwota 960.000,00 zł kredyt długoterminowy zaciągnięty w roku 2017 

Kwota 17.092.000,00 zł to wyemitowane obligacje Poza tym jest jeszcze dług spłacany 

wydatkami (umowa wierzytelności) w kwocie 3.064.818,70 zł. Ogółem zadłużenie 

Powiatu na dzień 30.06.2022 roku wynosi 21.991.818,70 zł. 

Ogółem zadłużenie Powiatu na dzień 30.06.2022 roku wynosi 21.991.818,70 zł. 



Na obsługę długu publicznego w I półroczu 2022 r. wydatkowano kwotę 486.370,63 zł na 

planowane wydatki 1.500.500,00 zł, co stanowi 32,41 % planu. 

Przewodniczący Franciszek Frohlke otworzył dyskusję. 

W związku z rosnącymi stopami procentowymi radny Krzysztof Szymanowicz zapytał o 

prognozę wzrostu obsługi zadłużenia powiatu w tym roku. 

Małgorzata Masiłkin odpowiedziała, że obecnie koszt obsługi wynosi 500-600 tys. zł. 

Przewiduje się, że wzrośnie o około 9%, czyli do około 2.000.000 zł. 

Ad.3. 

Spraw wniesionych nie było. 

W związku z powyższym po wyczerpaniu porządku obrad Franciszek Frohlke zamknął 

posiedzenie o godz. 14.50. 


